
 HRVATSKO SOCIOLOŠKO DRUŠTVO  
 CROATIAN SOCIOLOGICAL ASSOCIATION 
 Amruševa 11/II, 10000 Zagreb, tel: 01/4877 471, fax: 01/4810 263,  

 e-mail: info@hsd.hr  web: http://www.hsd.hr/ 

 žiro-račun: 2390001-1100315979 OIB: 01678342049 

 

Zagreb, 4.03.2015. 

 

 

X. SJEDNICA PREDSJEDNIŠTVA 
HRVATSKOG SOCIOLOŠKOG DRUŠTVA 

 
Društvo sveučilišnih nastavnika i drugih nastavnika u Zagrebu, Hebrangova 17, Zagreb 

3.ožujka 2015.godine u 18h 
 
 
 

PRISUTNI/E: Saša Božić, Ivan Burić, Ognjen Čaldarović, Karin Doolan, Ankica Marinović, 
Krunoslav Nikodem, Jana Šarinić, Tanja Vučković Juroš, Siniša Zrinščak 

OSTALI PRISUTNI: Jadranka Čačić Kumpes 

Zapisnik: Jaka Primorac 

Sjednicom predsjedavao: Saša Božić 

 

Predloženi dnevni red: 

1.Izborna skupština HSD-a te pitanje kandidata/kinje za Predsjednika/icu 

2.Informacije o organizaciji 5.Nacionalnog sociološkog kongresa HSD-a, u Zagrebu 19-
20.ožujka 2015.godine 

3.Rasprava o poteškoćama vezanim uz izlaženje 'Revije za sociologiju' 

4.Javni poziv za prijavu kandidata za članove Sektorskog vijeća XIX.Pravo, politologija, 
sociologija,državna uprava i javni poslovi HKO-a 

5.Rasprava o sudjelovanju u izradi školskog kurikuluma za sociologiju 

6.Razno. 

 

Predsjednik Saša Božić pozdravio je sve prisutne, ustanovio da postoji kvorum, te otvorio 
sjednicu Predsjedništva.  

 



Ad.1 

Članovima/icama Predsjedništva e-poštom je poslan prijedlog izvještaja o radu Predsjedništva 
u 2015.godini na koji članovi/ice nisu imali primjedbe. Potom su članovi i članice 
Predsjedništva razgovarali o mogućim kandidatima i kandidatkinjama za Predsjednika/icu 
Društva, te o potencijalnim članovima/icama Predsjedništva, kao i tajniku/ici. Ujedno su 
razmatrali o točkama dnevnog reda predstojeće Izborne skupštine koji uključuju izvještaje 
svih Sekcija, Podružnica, časopisa u (su)izdavaštvu HSD-a, te biblioteka u suizdavaštvu. 
Izborna skupština biti će održana 19.3. u 17h u sklopu 5.Nacionalnog kongresa HSD-a. 

Ad.2 

Predsjednik Akademskog odbora Kongresa obavijestio je prisutne o kraju recenzijskog 
postupka, te je uputio na preliminarni program Kongresa koji je dostavljen u tiskanom obliku 
na sastanku. Tajnica je obavijestila da nakon što Gradska skupština nije odobrila korištenje 
Vijećnice za potrebe Kongresa, proslijeñena je zamolba na Kuću Europe za besplatno 
korištenje njihove konferencijske dvorane. Ukoliko ne bude moguće tamo održati Kongres, 
tada će se on održati u hotelu 'Palace' u dvorani 'Zrinski' koja je rezervirana.  

Program Kongresa kreiran je proz plenarne sesije, okrugle stolove te predstavljanja odabranih 
izdanja 'Sociološke biblioteke' u suizdanju Naklade Jesenski i Turk i Hrvatskog sociološkog 
društva. Tajnica je obavijestila da je rok za uplatu kotizacija 6.3.2015. nakon čega slijedi 
priprema materijala za tisak i mrežnu stranicu, kao i ostali organizacijski detalji.  

Ad.3 

Na poziv Predsjednika Društva, sjednici Predsjedništva prisustvovala je glavna urednica 
'Revije za sociologiju' Jadranka Čačić Kumpes. Siniša Zrinščak je naglasio da neredovitost 
izlaženja Revije predstavlja problem HSD-a kao glavnog izdavača, te je naveo da se upravo 
oko toga Predsjedništvo složilo da se ova točka danas stavi na dnevni red. Naglasio je kako je 
Revija u prijašnjim evaluacijama pri MZOS-u dobivala vrlo visoke ocjene upravo zbog 
kvalitete recenzentskog postupka, te da se boji da bi kašnjenje izlaženja moglo prouzročiti 
probleme. Kolegica Čačić Kumpes naglasila je kako će druga dva broja iz 2014.godine izaći 
uskoro, te se nada da to kašnjenje neće prouzrokovati veće probleme u sustavu baza kao što je 
Scopus. Kašnjenje proizlazi iz dvaju ključnih razloga prvi je taj što Revija ne prima dovoljno 
tekstova iz kojih bi se mogao zaokružiti jedan broj, a drugi je završenost zaprimljenih 
tekstova, na kojima treba dodatno raditi za što mnogi autori/ce nisu spremni. Nedostatak 
tekstova proizlazi i iz razloga što je recenzentski postupak Revije zahtjevan kao za neke WOS 
časopise, a sam nije u WOS-u, te znanstvenici/e razmišljajući pragmatično 'ne žele trošiti 
vrijeme' na objavljivanje u Reviji kada tekstove mogu objaviti u drugim časopisima istog 
statusa, a koji imaju blaži recenzentski postupak. Takav stav iznose i u mailovima uredništvu. 
Jadranka Čačić Kumpes je postavila pitanje da li je važnije indeksiranje ili kvaliteta časopisa, 
jer ono nije uvijek povezano. Istaknula je kako je takoñer važno pokazati da se u ovoj 
znanstvenoj zajednici mogu raditi stvari na vrlo visokoj razini. Vezano uz problem prijave 
tekstova tajnica Jaka Primorac je predložila da bi se možda moglo poraditi na praksi 'special 
issues' sa vanjskim urednicima, kako bi se privukao veći broj autora/ica da objavljuju u 
Reviji.  

Jadranka Čačić Kumpes je napomenula da bi se o problemu časopisa iz društvenih znanosti 
možda moglo raspravljati na nadolazećem Kongresu i Skupštini. Ujedno je navela da premda 
je situacja problematična, ona nije alarmantna. Ujedno je naglasila da se radi na digitalizaciji 



starih brojeva časopisa za što su pribavljena sredstva. Potom se rasprava okrenula prema 
pitanju časopisa u svjetlu nacrta novog Pravilnika, kao i pitanju novog uredništva Revije.   

Ad.4 

Predsjedništvo je jednoglasno podržalo Ingu Tomić-Koludrović kao kandidatkinju HSD-a za 
prijavu za odabir članova Sektorskog vijeća XIX.Pravo, politologija, sociologija, državna 
uprava i javni poslovi HKO-a. 

Ad.5 

Predsjednik Društva Saša Božić problematizirao je poziciju sociologije u izradi novog 
kurikuluma. Jana Šarinić je podsjetila da je nedavno osnovana Ekspertna radna skupina za 
provedbu Cjelovite kurikularne reforme. U Ekspertnoj skupini su neki i od članova/ica HSD-
a, ali je u raspravi naglašeno da bi se HSD trebao aktivnije uključiti u proces, ako je to 
moguće. Jana Šarinić je naglasila da prema nekim indicijama, postoje šanse da se sociologija 
'uvuče' i u neke nove predmete u osnovnim školama, ali da to još treba podrobnije ispitati. 
Predsjedništvo se složilo da treba dalje pratiti taj proces, i pokušati aktivno u njemu 
sudjelovati. 

Ad.6 

Predsjedništvo je jednoglasno podržalo kandidaturu Milana Mesića za dodjelu "Nagrade Ivan 
Filipović" za 2014.godinu. 

Tajnica Jaka Primorac obavijestila je da je promjenom Zakona o udrugama iz 2014.godine 
HSD dužan do listopada 2015.godine napraviti izmjene Statuta udruge u skladu sa novim 
Zakonom. Obavijestila je da će se poduzeti koraci kako bi se izmjene Statuta mogle izglasati 
na nadolazećoj Izbornoj skupštini. 

 

Sastanak je završio u 20:00h. 

Zapisnik izradila: 

Jaka Primorac, tajnica HSD-a 

 

 

 


